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je tu červen, začátek léta. Na  prvním 
místě si vás samozřejmě dovolím pozvat 
na  největší kulturní akci letošní roku - 
festival KAMEN!CE. Letos v  tradičním 
červnovém termínu s  tím, že nás čekají 
tři dny plné hudby, jídla i dalších aktivit. 
Snad vyjde počasí a program si užijeme.

Zadruhé zmíním největší „akci“ květ-
novou, kterou bylo čipování popelnic 
na  komunální odpad. Jednalo se o  věc 
veskrze nepříjemnou, již však bylo nutné 
udělat, aby město získalo přehled o  tom, 
kde a  kolik odpadu svážíme a  kolik za  to 
platíme. Rádi bychom to do budoucna zo-
hlednili i v nastavení poplatků za odpady 
pro občany. Pravidelní čtenáři těchto no-
vin nemohli být čipováním překvapení, 
přesto občas docházelo k nedorozuměním 
a  chybám, za  které se omlouvám. Velmi 
pak děkuji kolegům z technického zaříze-
ní, na jejichž bedrech celá akce stála.

Abychom ovšem skončili něčím pozitiv-
ním – milovníci krás našeho města se mo-
hou těšit na  další novinky, město uspělo 
s  navazujícím projektem na  rozvoj turi-
stického ruchu za přibližně 5 milionů Kč, 
pokračovat tedy bude t vorba altánů, turi-
stických a naučných stezek či vylepšování 
Mlýnků. Postupně jednotlivé aktivity za-
čneme představovat v některých z dalších 
vydání těchto novin.

Příjemné letní dny přeji.
 

Jan Papajanovský — starosta

Město chce být lídrem v energetických úsporách

Asi nejúčinnější zbraní proti rostoucím 
cenám energií jsou energetické úspory 
spolu s budováním vlastních obnovitel-

ných zdrojů energie (fotovoltaika, dřevní 
masa apod.). Naše město chce v obou 
těchto oblastech v příštích letech rea-
lizovat řadu projektů a šetřit a vyrábět 
energii, kde to jen půjde. Z toho důvodu 
jsme se s kolegy v průběhu dubna připo-
jili k tzv. Paktu starostů a primátorů pro 

udržitelnou energii a klima. Jde o sym-
bolický závazek, který nám ovšem v ná-
sledujících letech otevírá dveře k čerpání 
významných dotačních zdrojů. Měst  
a obcí, které se zatím k paktu připojily, je 
po celé ČR dosud jen několik desítek.

Jan Papajanovský — starosta
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Káva se starostou
čtvrtek 2. června od 16:00  
v zasedací místnosti v přízemí  
na úřadě, dále každý první čtvrtek  
v měsíci od 16:00. 

Procházka se starostou 
na Lísce
neděle 19. června od 14:00. Tématem 
bude rozvoj Lísky (vodovod,  
komunikace, odpady a další témata), 
sraz na autobusové zastávce  
u hlavní silnice.

Stavby ve městě pokračují 

Stavební sezóna zdárně pokračuje. 
Na  horní škole dokončujeme zateplení 
půdy i zadní strany budovy, začínají prá-
ce na nové kotelně. Nastupuje i dodavatel 
nových oken. Ve sportovní hale je hotová 
nová dřevěná podlaha, nové je i  oblože-
ní a  LED osvětlení. Během června musí 
být v  hale podle smlouvy také dodělaná 
a zprovozněná nová kotelna.

Na  náměstí 28. října U  Koček se práce 
bohužel zpozdily, s  novou stavební fir-
mou by se však měly (informace ke  dni 
uzávěrky) nejpozději na  začátku června 

znovu rozběhnout. Hotové jsou opravy 
komunikací na  Huníkově i  v  Kerharti-
cích, Nábřežní ulice v Horní Kamenici se 
zřejmě protáhne až do června, stejně jako  
lokální opravy jinde po  městě. Na  Huní-
kově již běží práce na chodníku, pokračuje 
vodovod i  frézování vozovky a pokládka 
nového asfaltu.

Stavební povolení na Nerudovu ulici již 
bylo vydáno, zahájení prací předpoklá-
dáme v průběhu června či začátkem čer-
vence, místní budeme včas informovat.

Jan Papajanovský — starosta

Nemáte očipovanou popelnici 

nebo nesedí její velikost? 

Náročný proces čipování popelnic 
jsem zmínil již v úvodníku těchto novin.  
Připomínám, že očipovány a  nadále vy-
váženy budou pouze popelnice, které 
odpovídají zastupitelstvem schválené 
kapacitě 30 litrů na osobu/14 dní s mož-
nými výjimkami z důvodu topení tuhými 
palivy, užívání jednorázových plen apod. 

Důležité je, že o požadavku na navýšení 
kapacity (pokud je oprávněný z výše uve-
dených důvodů) je potřeba dát městu vě-
dět. Pokud vám ovšem popelnice nestačí 
proto, že netřídíte, další či větší popelnici 
dostat nemůžete – musíte se začít chovat 
odpovědně a třídit.

Kontaktní osobou pro dotazy či zmí-
něné požadavky na  navýšení je paní Ja-
roslava Myslivcová z  odboru životního  
prostředí na  telefonu 770  160  506 nebo  
e-mail: j.myslivcova@ceska-kamenice.cz

Zubní pohotovost - rozpis služeb • červen 2022
Ordinační hodiny: soboty a neděle vždy 8:00 - 10:00 

datum stomatolog adresa kontakt

4. - 5. 6. MDDr. Bolfík Ondřej Varšavská 1863/7, Děčín VI 412 535 930

11. - 12. 6. MUDr. Plyushchakov Oleksandr Myslbekova 404/23, Děčín I 732 329 007

18. - 19. 6. MUDr. Hladík Pavel Weberova 1537/7, Děčín VI 412 539 298

25. - 26. 6. MUDr. Vojtěch Vladimír 28. října 110,  Děčín I 412 151 056

Rozpis je aktualizován dle podkladů od stomatologů, přesto ale doporučujeme správnost uvedených informací před návštěvou lékaře vždy telefonicky ověřit.
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V Kamenici bude  
od ledna nový zubař 

Dostupnost lékařské péče ve městě vní-
máme s kolegy na úřadě jako jednu z na-
šich hlavních priorit. V posledních letech 
začala ve  zdravotním středisku působit 
namísto zesnulé doktorky Vališové nová 
dětská lékařka, ve spolupráci s doktorem 
Pazderou se nám podařilo udržet provoz 
rentgenu.

Teď přicházíme s další dobrou zprávou 
– od  ledna 2023 by se měl do  zdravot-
ního střediska vrátit zubní lékař. Půjde 
o čerstvého absolventa (poslední státnice 
v  září, držíme tedy palce!) zubního lé-
kařství Jana Kmínka původem z Děčína. 
Město pro nového zubaře vybaví za  té-
měř 2 miliony Kč ordinaci, ve které dří-
ve působil doktor Milič. Další informace 
(např. k registracím do nově vzniklé or-
dinace) přineseme, jakmile je budeme 
mít k dispozici.

Jan Papajanovský  
— starosta

Město hledá projektanta na Huníkovský rybník 
Příprava revitalizace Huníkovského 

rybníka, který se městu podařilo získat 
do  svého vlastnictví, pokračuje. V  prů-
běhu května bylo schváleno zadání ve-
řejné zakázky na  zpracovatele studie. 
Ta by v  několika variantách měla uká-
zat, jakým způsobem bude nebo nebude 
možné rybník zrekonstruovat. Úkolem 
projektanta bude navrhnout rozdělení 
rybníka do tří zón: jedna by měla sloužit 

rybářům, druhá návštěvníkům rybníka 
ke koupání a třetí chceme ponechat pří-
rodě blízkou, s neupravenou vegetací do-
plněnou naučnou stezkou. Rekonstrukce 
je běh na  dlouhou trať (příprava bude 
trvat minimálně 2 roky a  další 2 roky 
samotná realizace), ale obnově rybníka 
jsme dnes blíže, než kdykoliv předtím.

Jan Papajanovský  
— starosta

Městské koupaliště - zahájení provozu 

Zahájení provozu městského koupali-
ště plánujeme na  první červnový týden. 
Již od dubna připravujeme vše, abychom 
první vodní nadšence mohli s  letními 
teplotami a  průzračnou vodou přivítat. 
Probíhá čištění a  napouštění bazénu, 
údržba zábradlí i  betonových ochozů, 
úklid sociálního zařízení, údržba zele-
ně včetně osazení květinové výzdoby,  
kterou nám každoročně zajišťuje za-
hradnická škola Libverda. Občerstvení 
bude i  letos provozovat pan Aleš Pro-
cházka, který mimo jiné plánuje pře-
kvapení ve  formě hudební akce přímo  
v areálu koupaliště. Nově bude možné si 
za  50 Kč/den pronajmout plážové plas-
tové lehátko. Další novinkou je nabíjecí 
stanice elektrokol, která byla umístěna 
na  technické budově vedle pokladny, 
takže milovníci tohoto dopravního pro-
středku mají jistotu, že i  po  návštěvě 
koupaliště zaručeně odjedou s pohonem. 

Otevírací doba
Za příznivého počasí denně od 10 hodin 

do 19 hodin.
Ve  výjimečných případech může být 

provoz koupaliště prodloužen i  po  19. 
hodině. Podmínkou je teplota vzduchu 
po 18. hodině nad 20 oC, přítomnost mi-
nimálně 10 osob a  vhodné povětrnostní 
podmínky. O  prodloužení rozhoduje 
vždy obsluha koupaliště. 

Cena vstupného se oproti loňskému 
roku nemění.

Cena celodenního vstupného
dospělí 50 Kč
děti do 130 cm 25 Kč
děti do 3 let vstup zdarma
po 16 hodině dospělí 30 Kč
po 16 hodině dítě 15 Kč

Cena sezónních vstupenek  
(permanentek)
dospělí  
15 jednotlivých vstupů 440 Kč
celosezónní 550 Kč

senioři (nad 60 let) 250 Kč

děti 
15 jednotlivých vstupů 230 Kč
celosezónní 300 Kč

Organizované skupiny - 
min. 10 osob (tábory, výlety apod.)
děti 15 Kč
ostatní osoby 35 Kč

držitelé průkazů ZTP 30 Kč
držitelé průkazů ZTP/P sleva 50 % ze 
vstupného a sleva 50 % ze vstupného pro 
doprovod.

Sezónní permanentky budou k prodeji 
na pokladně městského koupaliště.

Na závěr přeji všem mnoho slunných dnů, 
krásné koupání a hlavně životní pohodu!

Ondřej Richter — vedoucí TZ

V červenci a srpnu svážíme komunál každý týden
Jednou z  těch příjemnějších novinek 

v odpadovém hospodářství města je letos 
obnovení týdenního svozu komunálního 
odpadu v  červenci a  srpnu. Reagujeme 
tak na  stížnosti, které jsme loni v  sou-
vislosti s  teplem a  zápachem z  popelnic 
dostali. Červenec a  srpen jsou zpravidla 

nejteplejší měsíce v  roce a  týdenní svoz 
v  nich představuje rozumný kompromis 
mezi náklady a  kvalitou služby. Vývoz 
nádob na  tříděný odpad bude probíhat 
standardně, bio 1x za 14 dní, plast a papír 
1x za měsíc.

Informace o konkrétních datech svozu 

jsou zahrnuty v  celoročním kalendáři, 
případně je můžete zdarma dostávat pro-
střednictvím informačních SMS (k jejich 
přijetí je možné se zaregistrovat na webu 
města nebo osobně v  turistickém infor-
mačním centru na náměstí).

Jan Papajanovský — starosta
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Městská zeleň - údržba probíhá dle harmonogramu

Údržba travnatých ploch probíhá po celé 
období vegetace, tj. od dubna do října ka-
lendářního roku. Údržba travnatých ploch 
je zajišťována technickým zařízením 
města. Travnaté plochy jsou rozděleny 
do  oblastí dle četnosti seče, charakteru 
lokality a  formy údržby. Četnost seče se 
může měnit v  závislosti na  klimatických 
podmínkách. Při výrazném dlouhodobém 
suchu mohou být četnosti sníženy nebo 
seče zcela zastaveny. Naopak, v  případě 
potřeby, může být počet sečí operativně 
navýšen. Jen pro informaci, údržba zeleně 
na  území města Česká Kamenice a  míst-

ních části probíhá na ploše 30 ha. Z toho je 
strojní sekání 24,5 ha a ruční sekání 5,5 ha, 
což je pro představu ruční posečení 6 fot-
balových hřišť. Součástí kosení travnatých 
ploch je i  odstraňování vzniklého biood-
padu s  výjimkou lokalit, kde je pokosená 
travní hmota ponechávána jako mulč, 
např. Rabštejn, lokalita nad domovem 
důchodců atp., a  dále zelené pásy podél 
komunikací v majetku a ve správě města. 
Zároveň je z trávníků a přilehlé zeleně od-
straňován komunální odpad. 

Park Franze Preidla prošel velkou re-
vitalizací, která změnila tvář původního 

parku.  Společnost Gabriel, která provedla 
výsadbu květin, dřevin, keřů včetně výs-
evu trávníku a  motýlí loučky, připravila 
přesný plán rozvoje péče. Z  tohoto plánu 
plynou pravidelné úkony, které bude 
nutné v součinnosti s  touto firmou plnit. 
Pravidelnou péčí se rozumí zálivka dře-
vin, květin, úprava závlahové mísy, od-
plevelení záhonů, výchovné řezy stromů, 
odstraňování odkvetlých a  suchých částí 
rostlin a  samozřejmě seč trávníku. Tato 
péče zamezí úhynu rostlin a hlavně zaručí 
krásný vzhled parku, a o to nám jde.

Ondřej Richter — vedoucí TZ

ŠOK: Místo školky parkoviště aneb vedení města rezignovalo 
na řešení nedostatečné kapacity mateřských škol ve městě

Kapacita mateřských škol v České Ka-
menici je stále pro občany našeho města 
nedostačující. Rodiče dětí narozených 
po 1. září nemají šanci na umístění dětí 
do  mateřské školy ve  věku tří let, tyto 
děti se dostávají do školky prakticky až 
ve chvíli, kdy téměř slaví 4. narozeniny. 
Pro děti je z  hlediska získávání sociál-
ních kontaktů s vrstevníky a vzdělávání 
docházka do  mateřské školy velmi dů-
ležitá, stejně jako je v  dnešní době pro 
mnoho rodin v těžké ekonomické situ-
aci existenčně nutný návrat druhého 
rodiče do práce po uplynutí rodičovské 
(záměrně jsem se vyhnul termínu rodi-
čovská dovolená). Chtěl bych ještě zdů-
raznit fakt, že v  tuto chvíli navštěvuje 
mnoho kamenických dětí mateřské 
školy v okolních obcích a městech (např. 
Děčín, Prysk, Markvartice, Žandov).

Současné vedení města, podle mého 
názoru, zcela rezignovalo na řešení ne-
dostatečné kapacity mateřských škol 
ve městě. Předchozí vedení města zajis-
tilo v roce 2018 zápůjčku bývalých jeslí 
od  kraje s  tím, že úpravou tohoto ob-
jektu by vyřešilo zvýšení kapacity ško-
lek. Současné vedení města na přelomu 
roků 2018/2019 tento objekt kraji vrátilo 
s tím, že toto řešení je špatné a drahé. 
Do  dnešního dne však pro zvýšení ka-
pacity mateřských škol ve  městě neu-
dělalo vůbec nic. Dále mne velmi ne-
mile překvapilo, že v lokalitě „Dřevák“, 
ve  které již byla v  roce 2018 úspěšně 
provedena zadávací studie na výstavbu 
mateřské školy, se nyní počítá spíše 
s  parkovištěm, případně i  s  realizací 
dětského pumptracku jako součást 
plánovaného singltracku v lokalitě pod 

Jehlou (podle mého názoru tato turis-
ticky vytížená lokalita není pro tento 
účel vhodně zvolená), než s  výstavbou 
nové mateřské školy.

Pro další rozvoj města je rozšíření 
kapacity mateřských škol naprosto zá-
sadní. O  výstavbě patnácti rodinných 
domů v  lokalitě Skalka je rozhodnuto, 
do  budoucna se plánuje výstavba v  lo-
kalitách bývalých uhelných skladů 
a  pod hřbitovem. Pokládám si otázku: 
„Bude Česká Kamenice přitažlivá pro mladé 
lidi, kteří by tu chtěli postavit dům a založit 
rodinu, když budou vědět o téměř neřešitel-
ném problému umístit děti v místě bydliště 
do mateřské školy?“

Martin Šanda  
— opoziční zastupitel města
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Nejlepší f loristkou ČR je Karolína Žáčková z České Kamenice! 
V  polovině května se na  děčínském 

zámku konal již 51. ročník mezinárodního 
mistrovství ČR ve  f loristice „Děčínská 
kotva“, který pořádala Střední zeměděl-
ská škola A. E. Komerse - Libverda spo-
lečně se Svazem květinářů a f loristů ČR, 

díky kterému mají vítězové možnost po-
stoupit do mezinárodních soutěží jako je 
Eurof leurs nebo Europa Cup. Tématem 
letošního ročníku f loristické soutěže byl 
„Folklor“ – návrat ke kořenům, tradicím, 
k  osvědčeným, přírodě blízkým techni-
kám. Soutěžící se mezi sebou utkali hned 
ve  čtyřech zavedených kategoriích – žák 

(žáci základních škol), junior (studenti 
středních zahradnických škol a  učilišť), 
senior (profesionální f loristé) a  hobby 
(laická veřejnost).

Vítězkou v kategorii „senior“ se stala Ka-
rolína Žáčková z  České Kamenice, která 
učí na  pořadatelské Libverdě a  kterou 
můžete znát (nebo vaše děti) z  různých 
workshopů a  f loristických dílen v  našem 
městě. Kromě vítězné svatební kytice si 

získala porotu svou májkou, která byla 
jedním z úkolů.

Není bez zajímavosti, že na  soutěžní 
úkol „Náruč plná tradic“, tedy květinovou 
nádobu bez použití aranžovací hmoty, 
využila Karolína Žáčková s dovolením TZ 
města kus z  pokáceného buku za  školní 
družinou a vdechla mu tak nový život.

Karolíně Žáčkové velmi gratulujeme 
a přejeme jí další profesní úspěch.

Marcela Zemanová 

V Rabštejně si lidé připomněli konec 2. světové války 
Město si v  Rabštejně, v  prostoru býva-

lého koncentračního tábora, připomnělo 
konec 2. světové války. Na pietní akci při-
šlo několik desítek lidí. Po položení věnců 
promluvil českokamenický starosta Jan 
Papajanovský, senátor Zbyněk Linhart 
a  děčínský primátor Jiří Anděl. Řečníci 
vzpomněli na oběti největšího válečného 
konf liktu v dějinách lidstva. 

Poté si vzala slovo paní Kateřina Kovač-
ková, autorka pohybující se mezi českým 
a  německým prostředím a  zabývající se 
tématem osudů českých Němců na  zá-
kladě osobně vyprávěných příběhů. Jedním 
z těchto osudů je i příběh holčičky Sieglinde 
z Benešova nad Ploučnicí. Autorka na místě 
četla z knihy, která popisuje tento příběh.

Anna Volfová — KaCR



6

červen 2022 Českokamenické noviny

Pocitová mapa – jak se vám ve městě líbí 
Chcete nám pomoci vytvářet lepší 

město? Podpořte nás ve  vytváření po-
citové mapy města Česká Kamenice. 
Rádi bychom se dozvěděli, jak se vám 
ve městě líbí, která místa se vám naopak 
nelíbí. Rádi bychom zjistili, kde se necí-
títe bezpečně, či co byste chtěli ve městě 
mít lepší.

Využijte níže uvedený odkaz na webo-

vých stránkách, kde jednoduchým 
a  rychlých způsobem označíte místa, 
která jsou vám známá. Sběr dat bude 
probíhat do 30. 6. 2022 a poté vás sezná-
míme i s výsledky.

Pokud byste měli problém s vyplňová-
ním dotazníku online nebo neměli ni-
koho, kdo by vám pomohl, využijte přilo-
ženou mapu České Kamenice a dotazník 

vyplňte na ní. Stačí jej pak vrátit do In-
formačního centra na  náměstí Míru či 
na podatelnu městského úřadu.

Děkujeme za vaši pomoc! 

www.pocitovemapy.cz/ceska-kamenice-2022

Mgr. Lukáš Herich — vedoucí OSV, 
manažer prevence kriminality

Činnost městské policie za měsíc květen 
V  uplynulém měsíci se strážníkům 

podařilo dvakrát zastavit motorové vo-
zidlo, jehož řidič v  prvním případě při 
orientační dechové zkoušce nadýchal 1,9 
promile a v druhém případě, druhý den, 
2,1 promile. Pokaždé byl řidič předán 
Policii ČR, která věc řešila ve zkráceném 
řízení jako trestný čin. Další věcí, kte-

rou strážníci řeší každou službu, je pití 
alkoholu na  veřejnosti a  s  tím spojené 
vandalství. Tyto případy strážníci řeší 
ve  většině případů v  příkazním řízení 
na  místě. Například v  den pálení čaro-
dějnic strážníci ukončili na  workouto-
vém hřišti v České Kamenici alkoholovou 
párty nezletilců a  mladistvých, kdy se 

hladina alkoholu v  dechu pohybovala 
od 0,5 promile do 1,84 promile. V tomto 
případě byli  mladiství řešeni na  místě 
v příkazním řízení a nezletilci byli dopo-
ručeni k  pohovoru na  odbor sociálních 
věcí.

Martin Soukup  
— velitel MP

Květen v Domově pod Jehlou 

Jaro za sebou pomalu zavírá vrátka a my 
se těšíme z  teplých a  slunečných dnů. 

Hodně času tudíž trávíme na rozkvetlém 
dvoře, uprostřed šumících stromů, kde je 
nám společně nejlépe. Poslední dubnový 
den, tak jako na  mnoha místech, jsme 
i u nás oslavili filipojakubské odpoledne. 
Za  hudebního doprovodu manželů Kar-
kulových jsme zapálili oheň a  opekli vý-
borné špekáčky. Do  dalekého Jordánska 
jsme se společně vypravili s Ing. Čerňan-
skou. Z  návštěvy Blízkého východu jsme 
odcházeli nadšení, plni dojmů a  infor-
mací. Těšíme se na další „výpravu“ a dě-

kujeme za  sdílení zážitků a  fotografií. 
Přednáškou o  milovaných Jetřichovicích 
nám přišel zpříjemnit čas pan Mgr. Rež. 
Pondělní dopoledne jsme si zpestřili 
zpěvem za  doprovodu akordeonu pana 
Hercoga. Koncem měsíce nás čeká vý-
let do  solné jeskyně a  tvoření z  korálků 
s  nadací Preciosa. Závěrem vás srdečně 
zveme na  „Den otevřených dveří“, který 
se bude konat ve  středu 8. června od  13 
do 17 hodin. Pilně připravujeme výrobky 
jak k prodeji, tak do malé tomboly. Těšit 
se u  nás můžete na  hudební doprovod 
pana Švadlenky, vystoupení dětiček z MŠ 
Kaštánek a  Dětského domova „Země 
dětí“ Česká Kamenice.

Iva Reindlová  
— PSS pro volnočasové aktivity
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Návštěva spisovatelky Daniely Fischerové v knihovně   
Ve  středu 20. dubna přijela pobese-

dovat s dětmi 1. stupně ZŠ spisovatelka 
Daniela Fischerová, která je nejen autor-
kou řady knih pro děti a mládež, ale i ně-
kolika školních učebnic. Děti byly velmi 
zvídavé, dobře spolupracovaly a  rychle 
přistoupily na její formu hry a odpovědi 
na její otázky. Děti se nakonec spisova-
telce odměnily tím, že zarecitovaly její 
básničku Ukolébavka.

Na  závěr příjemně prožitého dopole-
dne paní Fischerová podepisovala dě-
tem přinesené knihy.

Jitka Šramová  
— městská knihovna

Stavění májky a „Pálení čarodějnice“ v Lísce   

Dne 30. dubna jsme se sešli na  dět-
ském hřišti a  společnými silami posta-
vili májku, která nyní zdobí naši malou 
ves. Také jsme připravili krásnou čaro-

dějnici. Večer jsme se sešli na  velkém 
hřišti, kde již byla připravena vatra, 
tam jsme čarodějnici upálili, opekli si 
špekáček a  vyhlásili tři nejčarovnější 
čarodějnice z  Lísky. První místo obsa-
dila paní Hana Vítková. Počasí vyšlo 
na  jedničku, tak jsme mohli společně 
posedět u ohýnku a užívat krásnou jarní 
pohodu. Děkujeme všem, kteří přišli, 
zase se o  kousek více stmelily soused-
ské vztahy. Těšíme se na vás na dalších 
akcích.

TJ Lužan a spolek Babinec

Klub seniorů Sluníčko 
vyjel za sluníčkem   

Opět se nám něco vydařilo. Byli jsme 
na  týdenní rekreaci v  Chlumu u  Třeboně. 
Jako vždy jsme měli výborné počasí. Ne-
jen to, sešla se tam výborná parta a  co je 
hlavní, ubytování a strava, to vše bez chyby.  
A  ještě jedna zajímavost. Místní na  návsi 
postavili 27 metrů vysokou, krásně zdobe-
nou májku, ale bohužel se nedožila rána. 
Našli ji ráno nejen pokácenou, ale i nařeza-
nou na polena. Věřím, že si ji příště budou 
lépe hlídat. 

Moc děkujeme Janu Šulcovi, který  se 
nám postaral o  kulturní večery při ky-
taře. Dále patří dík Janu Frišovi za  jeho 
fotodokumentaci. Vynikající byly i výlety 
připravované a organizované Vlastou No-
vákovou. Těšíme se na podobné akce.

Klub seniorů Sluníčko
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Rozhovor s Jakub Burešem, Martinem Šolcem a Annou Volfovou  
- tvůrci festivalu KAMEN!CE

Měsíc červen bude v  České Kamenici 
ve  znamení druhého ročníku festivalu 
KAMEN!CE. Proto jsme se jeho tvůrců 
zeptali na několik otázek. Odpovídali Ja-
kub Bureš, Martin Šolc a Anna Volfová. 

První dvě otázky dostali všichni z týmu 
festivalu stejné.

Co z  tvého pohledu představuje festi-
val KAMEN!CE?

Jakub: Pro město je festival časem, kdy 
se stane kulturním středobodem mini-
málně celého Ústeckého kraje a  ukáže 
krásy České Kamenice velkému množ-
ství osob. Zároveň doufám, že se stane 
chloubou místních obyvatel a  budou se 
na něj těšit jako na nedílnou součást ži-
vota ve městě Česká Kamenice.

Anna: Závan svěžího větru do  maleb-
ného městečka. Abych byla upřímná, 
nikdy by mě nenapadlo, že se akce tako-
vého rozměru může udát v centru České 
Kamenice. Ale loňský ročník ukázal, že 
to má smysl a že něco takového na severu 
Čech jednoduše chybělo. Ta zpětná vazba 
nadšených návštěvníků byla úžasná. Je 
opravdu radost na festivalu pracovat.

Martin: Pro mě je to jeden z  nejkrás-
nějších projektů, na  kterém jsem mohl 
v posledních letech spolupracovat. Mám 
především radost z  toho, že nám město 
vložilo do rukou obrovskou důvěru z hle-
diska směřování celého festivalu. Věřím, 
že dělá České Kamenici dobré jméno. Je 
pro mě také důkazem, že městské akce 
mohou být trochu odvážnější.

Na  co se na  festivalu KAMEN!CE nej-
více těšíš?

Jakub: Samozřejmě by bylo možné jme-
novat spoustu vystupujících, doprovodný 
program nebo občerstvení, na které jsme 
se letos speciálně zaměřili. Nejvíce se 
však osobně těším na poslední týden před 
festivalem, kdy vrcholí přípravy a člověk 
se festivalu skutečně věnuje téměř 24 
hodin denně. Je to sice náročné, ale patří 
to k celé věci. Když pak samotný festival 
začne a lidé proudí mezi náměstím a do-
mem kultury, je to paráda.

Anna: Samozřejmě především na  hu-
dební program. Na  festivalech mě baví 
to, že člověk pozná spoustu nové hudby 

a že si v rámci programu každý najde to 
své. A  také na  tu ojedinělou atmosféru, 
kterou hudební festivaly přináší – krásné 
počasí, skvělá muzika, usměvaví lidé 
všude kolem, dobré jídlo a pití…

Martin: Upřímně? Na  příjemný víkend 
s kamarády a spoustu skvělé hudby. Ur-
čitě mě najdete na Bookie Baker, Vypsané 
Fixe, We are Domi, Toot Ensemble, Ven-
tolinovi, Hello Marcel, Madhouse Ex-
press, Severním nástupišti, Garážovém 
kvízu a prohlídce města se starostou... Jo 
a  nesmím zapomenout na  projekt Malej 
Péťá feat. Eljel, to si určitě poslechněte 
a přijďte. 

Jakube, proč jste se letos rozhodli festi-
val situovat pouze do jednoho víkendu, 
oproti čtyřem v minulém ročníku?

Jakub: Minulý rok byl speciální z mnoha 
důvodů. Jednak se jednalo o  první rok, 
kdy festival prošel radikálními a nezbyt-
nými změnami, předchozí ročník z  dů-
vodu pandemie neproběhl vůbec a navíc 
se kultura celkově zamrazila. Proto jsme 
chtěli využít festivalu a  občanům města 
to předchozí kulturní sucho trochu vy-
nahradit. Čtyři víkendy po sobě však byly 
velmi náročné z pořadatelského hlediska 
a  také z  důvodu propagace. Uvidíme, 
jak to bude do  budoucna, ale letos jsme 
vsadili na tři festivalové dny plné zábavy 
a  skvělé hudby. Určitě se pak budeme 
ptát také občanů, jaký model jim připadá 
lepší. 

Aničko, jaké změny letos festival při-
nese oproti minulému ročníku?

Anna: Změn nebude málo. Letos jsme 

se více zaměřili na stánky s jídlem, v tom 
loňský ročník v mých očích trochu pokul-
hával. Takže letos se návštěvníci mohou 
těšit jak na festivalovou klasiku, jako jsou 
langoše a  klobásy, tak i  na  skvělé hra-
nolky, burgery a mexické či italské jídlo.

Dále bude v  rámci festivalu mnohem 
více doprovodného programu, než bylo 
vloni – různé výlety, výstavy, přednášky, 
fotokoutek, soutěže, promítání letního 
kina… Osobně se hodně těším na soutěž 
v rychlosti pití piva, jelikož to bývá velká 
legrace. Doufám, že se přihlásí hodně 
odvážlivců  §

Martine, jak bys popsal dramaturgii 
letošní KAMEN!CE?

Martin: Chtěli jsme v  první řadě uká-
zat, že i  městský festival dokáže unést 
kvalitní, alternativněji laděnou drama-
turgii a může dát prostor mladým uměl-
cům. KAMEN!CE je místem setkávání 
více generací a už podruhé jsme tak stáli 
před těžkým úkolem najít ten správný 
balanc mezi staršími, už zavedenými 
interprety, a  široké veřejnosti méně 
známými talenty. Potěšil mě jeden ka-
menický senior, který mi řekl, že toho 
sice z  našeho programu až na  Vltavu, 
Jiřího Schmitzera a  Anetu Langerovou 
moc nezná, ale těší se na to, až zase ob-
jeví něco nového. Přesně tak pojmenoval 
to, o  co se snažíme. Snad nám odpustí 
Ventolina, TooT Ensemble, Madhouse 
Express nebo Hello Marcel. (smích) Ra-
dost mám taky ze zahraničních vystu-
pujících, především pak z  německého 
dua SCOTT & LILA a  ukrajinsko-ame-
rické kapely Ofera. Myslím, že to bude 
stát za to!

Foto z minulého ročníku festivalu KAME!NCE se skupinou Buty.
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Vzpomínáme
Dne 25. května 

uplynulo 25 let, kdy 
nás navždy opus-
tila naše milovaná 
maminka a babička, 
paní Eva Hejdová. 

S láskou vzpomínají dcery Vlaďka, Iveta  
a Pavlína s rodinami. „Moc nám chybíš.“

Pavlína Bieliková

Dne 9. června 
tomu budou již dva 
roky, kdy v roce 2020 
odešel na věčnost 
J.M. can. Karel  
Jordán Červený. 

Zastavme se a věnujme svou vzpomínku 
této nepřehlédnutelné osobnosti, knězi, který 
od roku 1999 sloužil v našem městě jako farář.

Dne 28. června 
uplynulo 16 let, kdy 
nás navždy opus-
tila naše milovaná 
maminka a babička, 
paní Eva Kašparová. 

S láskou vzpomínají dcery Eva, Martina 
a Kamila s rodinami.

„Chybíš nám, mami!“

NZDM Sklep a jedna z jejich aktivit pro klienty 
V  rámci pracovního a  karierního poraden-

ství, které je jednou z  aktivit projektu, jsme 
se s pracovníky klubu a klienty zúčastnili ex-
kurze na  místní farmě na  Filipově. Exkurzi 
po  farmě pro nás přichystala paní majitelka 
Hana Nemleinová. Na  farmě nám ukázala 
masné plemeno skotu, které chovají, země-
dělské stroje a příslušenství, které používají. 
Během exkurze nám povídala o vzniku farmy, 
jejím chodu, o  tom, jaké její zaměstnanci 
musí mít dovednosti a uvedla mnoho dalších 
zajímavých informací, které se týkají farmy 
a  chovaného skotu. Paní majitelce bychom 
chtěli ještě jednou moc poděkovat za  to, že 
nám zprostředkovala exkurzi na její farmě.

Další aktivitu, kterou jsme pro naše kli-
enty domluvili a  uskutečnili v  rámci karier-
ního a  pracovního poradenství, byla beseda 
s městskou policií. Jeden ze strážníků měst-
ské policie si s  našimi klienty přišel popoví-

dat o tom, co je náplní jejich práce, o prevenci 
kriminality ve  městě a  o  mnoha dalších té-
matech, která jsou spojena s  prací městské 
policie. Klienti se pana strážníka mohli ptát 
na  různé věci, které je zajímaly a  pan stráž-
ník jim na  ně odpovídal. Chceme také ještě 
jednou poděkovat panu strážníkovi městské 
policie za to, že si na nás udělal čas a přišel si 
s námi popovídat.

Obě dvě tyto aktivity bereme jako velice 
přínosné pro naše klienty. V  rámci pracov-
ního a karierního poradenství to byly již ně-
kolikáté aktivity tohoto typu, které poradce 
zajistil. Klienti díky exkurzím a  besedám 
získávají povědomí o místních zaměstnavate-
lích, o konkrétně vykonavatelných činnostech 
v  rámci daných pracovních pozic a  zjišťují, 
jaké vzdělání a  dovednosti jsou pro určitou 
práci potřeba.

Za NZDM Sklep — Nikol Roučová, DiS.

Jubilanti  
za měsíc květen
Václav Řehák

Jaroslava Esserová

Soňa Horynová

Jana Souchová

Jana Neufusová

Jana Luxíková

Jana Hlušičková

Hana Kantnerová

Jindřich Michálek

Věnceslava Lincová

Josef Chyba

Helena Halbichová

Eva Nováková

Kateřina Pijálková

Jana Šmídová

Milan Melničák

Jan Liso

Božena Němčeková

Marie Hýbnerová

Jaroslava Kahounová

Zdeňka Tomanová

Všem jubilantům přejeme mnoho štěstí, 
zdraví a radosti do dalších let.

Thea Ježíková

Oldřich Linhart

Aleksandra Jahodová

Zdeňka Kršňáková

Santiago Královič

Denis Moro

Tomáš Řehák

Dušan Zupko

Občánku, vítej.

Narozené děti

Novomanželé
Lada Mitrová – Jiří Koreš

ilustrační foto

Benefiční koncert pro Lilli 
Dne 23. 6. pořádá Českokamenické X–teto od  18.00 hodin v  parku v  České Kamenici 

benefiční koncert pro Lilli. Koncertu se zúčastní řada hostů, kteří zahrají a  zazpívají 
na pomoc malé holčičce, která trpí řadou vážných chorob a čeká ji operace, kterou nehradí 
pojišťovna. Po celou akci si budete moci v parku prohlédnout výstavu fotografií o České 
Kamenici a samozřejmě fotografie a informace o Lilli.

Těšíme se, že přijdete podpořit dobrou věc, vstupné je 120 Kč.
Marcela Hudáková — Českokamenické X–teto
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Metalová legenda 
v Kamenici 

Dne 29. dubna proběhla v domě kultury 
velká rocková událost. Mimo jiné zde vy-
stoupila a  zároveň oslavila 35 let trvání 
metalová legenda z Teplic MOTORBAND. 
Jako host a  překvapení večera vystoupil 
bývalý člen legendární metalové skupiny 
WHITESNAKE Marco Mendoza se svojí 
skupinou. Koncert byl na  profesionální 

úrovni nazvučen i  nasvícen. Bohužel 
i  přes poměrně slušnou propagaci roc-
keři z České Kamenice a okolí asi nemají 
zájem o tento druh hudby, a proto přišlo 
málo diváků.

Vlastimil Fryblík

Koncert legendární kapely Rangers - Plavci 
proběhl v kulturáku

  
Českou Kamenici navštívila v  pátek  

13. května country kapela, která v Česko-
slovensku tento svébytný žánr v podstatě 
založila. Více jak dvouhodinový koncert 
se nesl ve  velmi přátelské a  pohodové 
atmosféře, kromě notoricky známých 
hitů se dostalo také na příběhy z bohaté 

a  dlouhé historie kapely. Tento večer 
v českokamenickém Domě kultury doká-
zal, že pátek 13. nemusí nutně znamenat 
neštěstí, ale v našem případně pořádnou 
dávku kvalitní country muziky.

Jakub Bureš — KaCR

Čarodějnice v České Kamenici   
Letošní „Pálení čarodějnic“ proběhlo 

v  netradičním termínu již v  pátek  
29. dubna. Tento termín byl zvolen 
po  domluvě s  některými českokamenic-
kými pořadateli kulturních akcí, kteří na  
30. dubna měli naplánovány vlastní akce 
a město jim nechtělo být konkurencí. Na-
vzdory změně termínu dorazilo na louku 
u  domova seniorů velké množství lidí, 
kteří se chtěli hlavně bavit. Centrum dětí 
a  mládeže připravilo program pro děti, 
který se opravdu líbil a  poskytl zábavu 
pro stovky zájemců. O kulturní program 

se postarala oblíbená kapela Garance, 
která v závěru roztančila většinu přítom-
ných. Nemáme přesnou statistiku opeče-
ných špekáčků, ale víme jistě, že jich bylo 
opravdu požehnaně. Příjemné odpoledne 
a  podvečer v  závěru narušila návštěva 
selátek divočáka, vše se ale obešlo bez 
větších problémů. Děkujeme tímto jak 
hasičům a  technickému zařízení města, 
tak samozřejmě zástupcům CDM. Díky 
součinnosti všech se pálení čarodějnic 
povedlo na výbornou.

Jakub Bureš — KaCR



12

červen 2022 Českokamenické noviny

Vstupenky na akce pořádané městem Česká Kamenice jsou k zakoupení v Turistickém informačním centru.

Kulturní kalendář
červen-červenec

1. června | 15,00 | Workshop Dubánci - jak se vyrábějí? 

2. června | 16,00 | Káva se starostou

3. června | 19,00 | Maturitní ples Gymnázia Česká Kamenice

4. června | 13,00 | Dětský den

9.-11. června | Mezinárodní hudební festival KAMEN!CE

9. června | 22,00 | Festivalové zahájení promítání letního kina

9. června - 11. září | Výstava Papírový svět bratří Fryblíků

9. - 11. června | Výstava Půlzadky

10. června | 14,15 | Festivalová prohlídka města se starostou

11. června | 10,00 | Festivalová jóga

11. června | 11,00 a 14,30 | Festivalové prohlídky kaple a kostela

11. června | 11,00 | Festivalový výlet "Na koloběžce na Varhany s Active pointem" 

11. června | 12,30 | Festivalový oběd se starostou

11. června | 15,30 | Festivalové autorské promítání filmu Josefa Lustiga s diskusí

12. června | 12,00 | Festivalový společný výlet na Jehlu

15. června | 16,30 | Absolventský koncert ZUŠ

16. června | 17,00 | Vernisáž - absolventské práce ZUŠ

19. června | 14,00 | Procházka se starostou

23. června | 18,00 | Českokamenické X-teto - Benefiční koncert pro Lilli

28. června | 17,00 | Vernisáž obrazové výstavy Mezi kostelem a zámkem...

1. července | 19,00 | LETNÍ KAMENICE - Koncert kapel Znouzectnost a New Chapter

7. července | 16,00 | Káva se starostou

8. července | 19,00 | LETNÍ KAMENICE - Koncert kapely Yoyoband

17. července | 14,00 | Procházka se starostou

25. července - 14. srpna | Dvořákovy slavnosti

pořádá ZUŠ Česká Kamenice, Dům kultury - velký sál

pořádá Město Česká Kamenice a Centrum dětí a mládeže Česká Kamenice, areál fotbalového hřiště Česká Kamenice

pořádá ZŠ TGM a gymnázium Česká Kamenice, Dům kultury - velký sál

pořádá Město Česká Kamenice, www.festivalkamenice.cz, vstupné dobrovolné

pořádá Město Česká Kamenice, zasedací místnost Městského úřadu

pořádá Českokamenické X - teto z. s., Park Franze Preidla, vstupné 120,-

pořádá Město Česká Kamenice

pořádá Město Česká Kamenice

pořádá Město Česká Kamenice, zasedací místnost Městského úřadu

Dům kultury - velký sál, vstupné zdarma

Dům kultury - velký sál, vstupné zdarma

sraz u Turistického informačního centra

Park Franze Preidla

sraz u Turistického informačního centra, průvodce Zdeněk Fryblík

Restaurace Starý klub

sraz u stánku Active point

sraz u Turistického informačního centra

pořádá Město Česká Kamenice

pořádá Město Česká Kamenice, Turistické informační centrum Česká Kamenice, vstupné zdarma

pořádá ZUŠ Česká Kamenice, Turistické informační centrum

pořádá Město Česká Kamenice, kostel sv.  Jakuba Staršího 

Dům kultury - místnost v přízemí vlevo, denně od 10 do 18 hodin, vstupné zdarma

pořádá Město Česká Kamenice, Turistické informační centrum, vstupné zdarma

FES
TIVA

L KA
MEN

!CE

pořádá starosta, na Lísce, sraz na zastávce u hlavní silnice

pořádá starosta, místo bude upřesněno
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Jak funguje aromaterapie?  
Vše jsme se dozvěděli na přednášce od Nobilis Tilia   

Ve čtvrtek 5. května proběhla v komunit-
ním centru přednáška na téma aromatera-
pie a přírodní kosmetika od značky Nobilis 
Tilia. Sešlo se nás tolik, až nestačily stoly. 
Velké poděkování patří lektorce, paní Mar-
tině Milcové, obchodní zástupkyni firmy, 
která sídlí v nedaleké Krásné Lípě. Na zá-
věr přednášky jsme si společně vyrobili ka-
ždý svůj vlastní parfém do kabelky.

Sortiment od Nobilis Tilia se stal také no-
vým přírůstkem v  turistickém informač-
ním centru. Je zde tedy možné pořídit vy-
brané druhy kosmetiky či éterických olejů.

Tereza Havlíčková — KaCR

Stoly se dočkaly map a rozcestník šipek   
Již před koncem minulého roku byly 

do  prostoru před turistickým informač-
ním centrem umístěny prvky mobiliáře, 
které podnítily mnoho dotazů ohledně 
své funkčnosti. Letos v  květnu se nám 
podařilo mobiliář dokončit.

Rozcestník se dočkal nových šipek 
od  Klubu českých turistů, které pro-
šly aktualizací a  byly na  ně doplněny 
Mlýnky. Původní rozcestník, který stával 
u  budovy Komunitního centra (bývalá 
Spořitelna), byl odstraněn.

Panel před informačním centrem slouží 
k  vyvěšování plakátů na  městské akce. 
Vždy tu tedy najdete ty nejaktuálnější 
upoutávky. Ostatní dva panely po  boku 
budovy slouží k  prodloužení právě pro-
bíhajících výstav z galerie v informačním 
centru do venkovního prostoru.

Na kulaté stoly byly umístěny tři různé 
mapy. Na  první stůl byl použit výřez 
z malované mapy, který znázorňuje cen-
trum města. Kartografická mapa na dru-
hém stole zpřehlední turistům okolí cca 

5 km od města. Poslední mapa poskytne 
celkový přehled o oblasti Českého Švýcar-
ska a části Lužických hor – hranice mapy 
tu jsou stanoveny na cca 25 km od České 
Kamenice. Ke stolům na léto ještě přibu-
dou i venkovní stoličky. Kromě map bu-
dou tedy stoly moci fungovat i jako zóna 
odpočinku. Již teď se stoly těší velkému 
využití.

Posledním novým prvkem před in-
formačním centrem jsou cyklostojany. 
Na podzim roku 2021 byla na zeď infor-
mačního centra nainstalována nabíječka 
elektrokol. Ta byla na  jaře zprovozněna 
a byly k ní doplněny tři stojany pro kola, 
která se tu budou nabíjet. Nabití je zcela 
zdarma, bude pouze účtována záloha 
za zapůjčení nabíjecích kabelů.

Při návštěvě České Kamenice na  elek-
trokole je možné svůj dopravní prostře-
dek dobít právě u  informačního centra, 
na  městském koupališti či u  pivovaru 
Kotouč.

Tereza Havlíčková — KaCR
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Mezinárodní hudební festival 
Česká Kamenice – Bad Schandau

Internationales Musikfestival 
Česká Kamenice – Bad Schandau

9–11/6 2022

KAMEN!CE

FESTIVALKAMENICE.CZ

VSTUPNÉ DOBROVOLNÉ

FREIWILLIGER EINTRITT
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Smartguide – chytrý audio průvodce městem   
Na  léto 2022 chystáme pro turisty no-

vinku – prohlídku města s  audioprů-
vodcem. K použití průvodce stačí pouze 
chytrý telefon/tablet, do  kterého si tu-
rista stáhne aplikaci Smartguide. V této 
aplikaci bude mít následně přístup ke ko-

mentované vycházce Českou Kamenicí, 
kterou si může kdykoliv přehrát, zasta-
vit, přetočit či zopakovat. Na procházku 
městem s  virtuálním průvodcem tak 
může turista vyrazit kdykoliv.

Kromě našeho města je v aplikaci zapo-

jeno mnoho dalších destinací a po ukon-
čení jedné prohlídky se automaticky na-
bízí další nejbližší, např. Děčín, Ústí nad 
Labem či Horní Police.

Tereza Havlíčková — KaCR

Letní osvěžení v informačním centru   
Slunečné dny začínají úspěšně převa-

žovat nad těmi zamračenými a  na  pro-
cházkách po  městě i  okolí je všem větší 
a  větší teplo. Při návštěvě informačního 
centra vám tedy nově nabídneme chla-
zené svěží limonády od pivovaru Kocour.

Regionální limonády s různými příchu-
těmi jsou prostě o fous lepší.

Tereza Havlíčková — KaCR

Mezi kostelem a zámkem – kudy kráčeli šlechtici?   
Všichni známe podjezd v  Lipové ulici 

u  českokamenického zámku, kterým 
opouštíme náměstí a míříme pryč z cen-
tra. Ne každý však ví, že nad oním pod-
jezdem je průchodná chodba spojující 
právě zámek s kostelem sv. Jakuba Star-
šího.

Chodba byla vybudována, aby šlechta 
pobývající na  zámku mohla dochá-
zet do  kostela na  bohoslužby „suchou 

nohou“. V  kostele průchod ústí přímo 
na kůr, ze kterého jde vidět celý interiér.

Stejně jako věž a  právě zmíněný kůr, 
byla i  chodba vždy přístupná návštěv-
níkům v rámci prohlídek a nacházela se 
zde výstava o  historii města. Právě tato 
výstava prošla na přelomu let 2021 a 2022 
významnou proměnou a my bychom vás 
tímto rádi pozvali na její slavnostní zno-
vuotevření.

Vernisáž výstavy se bude konat 28. 
června od 17:00 hodin právě v kostele sv. 
Jakuba Staršího. Hosty vernisáže budou 
samotní tvůrci výstavy – Klára a  Tobiáš 
Smolíkovi a  Kateřina Illnerová. Přidá-
váme malou ukázku části jejich tvorby.

Vydejte se s  námi po  stopách pánů ze 
Salhausenu, z  Vartneberka a  rodu Kin-
ských.

Tereza Havlíčková — KaCR
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Čarodějnický rej 

V  posledním dubnovém týdnu jsme si 
ve  školce uspořádali čarodějnický rej. 
Děti mohly dle své fantazie a za pomoci 
rodičů dorazit do  školky v  kostýmech. 
A tak se nám tu sešlo nespočet čarodějnic 
a čarodějů. Na tomto místě chceme podě-
kovat rodičům, protože dětem připravili 

nápadité převleky s  vtipnými detaily, 
díky kterým se naše školka promě-
nila na  pravou čarodějnickou školku, 
kde se plnily různé čarodějnické úkoly 
a zkoušky. Pro děti bylo připraveno něko-
lik disciplín. Například slalom na koštěti, 
vaření slizu, prolézání pavoučích pastí, 
nebo vaření lektvarů. O zábavu tak bylo 
postaráno a na konci týdne bylo uděleno 
čarodějnické vysvědčení za  správně spl-
něné zkoušky. Na  konci týdne jsme při-
pravili pro děti bojovku. Děti pomáhaly 
vysvobodit čarodějnici zakletého ko-
coura. Kocour ztratil svou podobu, když 
čarodějnice popletla zaklínadlo. Za  ka-
ždý splněný úkol děti získaly část správ-

ného zaklínadla. Počasí nám přálo a ven-
kovní bojovka děti moc bavila. Jak nám to 
slušelo, vidíte na fotografiích. Děti se už 
těší na další aktivity a výlety, které máme 
ještě do konce školního roku připravené.

Lucie Myslivečková  
— učitelka „MŠ ZA VODOU“

Úspěch dětí z Kaštánku ve výtvarné soutěži 
Několik dětí z  mateřinky Kaštánek se 

zapojilo do  výtvarné soutěže s  názvem 
„Českokamenicko očima mladého vý-
tvarníka“, kterou tradičně pořádá Zá-
kladní umělecká škola Česká Kamenice. 
Téma pro tento školní rok znělo „Krása 
skla“, což je pro školkové děti velmi 
obtížné zadání. Naši malí výtvarníci 
přesto vytvořili úžasné obrázky, s nimiž 
v této soutěži uspěli. Všechna oceňovaná 
místa obsadila děvčata z  naší mateřské 

školy. Na  prvním místě se umístila So-
fie Kolářová, na druhém Anna Hrůzková 
a  třetí místo patřilo Natálii Soukupové. 
Všechny vítězky poté dokončily svůj ob-
rázek technikou podmalby na skle za po-
moci Mgr.  Šárky Blažejovské ze ZUŠ. 
Dívky si na  vernisáži výstavy v  městské 
knihovně převzaly diplomy a  ceny a  my 
jim tímto velice gratulujeme.

Bc. Jana Koubíková  
— MŠ Kaštánek
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Autorské čtení spisovatelky
  

Lenky Jakešové v Kaštánku 
Po  Velikonocích navštívila mateřinku 

Kaštánek spisovatelka pro děti Lenka 
Jakešová se svým autorským čtením. 
Program pro děti byl velmi pestrý. Spi-
sovatelka dětem přečetla první kapi-
tolu své úspěšné knihy Příhody včeličky 
Emičky, s dětmi si také zazpívala či za-
tančila. Holčičky a  kluci se mimo jiné 
dozvěděli, co obnáší práce spisovatelky 
nebo to, jak kniha vznikne a dostane se 
až k dětem. Zájemci si mohli rovněž za-
koupit i další autorčiny knihy, do nichž 
jim paní Jakešová napsala milé věno-
vání. Tímto paní spisovatelce velice dě-
kujeme za příjemně strávené dopoledne 
a určitě se budeme těšit na další spolu-
práci.

Bc. Jana Koubíková  
— MŠ Kaštánek

Pálení čarodějnic  
v mateřince Kaštánek

Po dvouleté odmlce, kdy nám již tradiční 
„Pálení čarodějnic“ v  mateřské škole Kaš-
tánek znemožnila koronavirová opatření, 
jsme se letos konečně dočkali. Hojná účast 

rodičů, zábavné soutěže pro děti, přehlídka 
malých čarodějek a čarodějů, opékání vuřtů 
a  pěkné počasí, to vše bylo jako stvořené 
k  báječně strávenému odpoledni. Našim 
malým čarodějům se dokonce podařilo vy-

soutěžit nejen řidičský průkaz na koště, ale 
také kouzelnickou hůlku. Všichni jsme si 
akci moc užili a budeme se těšit opět za rok.

Bc. Jana Koubíková — MŠ Kaštánek

Sportovní výkony žáků Gymnázia 
Česká Kamenice
PŘEHAZOVANÁ
Dne 21. dubna se konal v Děčíně na ZŠ 

Březová tradiční turnaj v  přehazované 
pro dívky 6. a 7. tříd.

Náš devítičlenný tým se ve velké kon-
kurenci 11 škol neztratil a  po  odehrání 
5 zápasů ve skupině postoupil do semi-
finále z druhého místa. Ve dvou rozho-
dujících zápasech se bohužel přes velmi 
vyrovnané výkony dívkám nepodařilo 
prolomit smolnou koncovku a  podlehly 
nejprve týmu ZŠ Komenského poměrem 
13:15 a následně i družstvu ZŠ Varnsdorf 
16:14.

Přestože na nás zbyla jen nepopulární 
„bramborová“ medaile a  poslední pro-
hra hodně bolela, mohla děvčata odjet 
s  pocitem dobře odehraného turnaje 
a příslibem pěkného výsledku v příštím 
školním roce.

FLORBAL
O  týden později 4. května se konalo 

okresní kolo chlapců kategorie III (6. - 7. 
ročníků) na ZŠ Dr. Miroslava Tyrše v Dě-
číně. Naši chlapci se probojovali z okrs-
kového kola, které se konalo o  týden 
dříve v  Markvarticích, a  po  odehrání 5 
zápasů ve  skupině postoupili z  1. místa 

do  bojů na  okrese. Zde se setkaly čtyři 
nejlepší týmy z  celkem 13 účastníků 
okrskových kol.

Systémem každý s  každým jsme nej-
prve utržili bolestnou prohru v  prvním 
zápase s  vítězem soutěže ZŠ Březová 
v  poměru 7:1. Do  druhého zápasu na-
stoupili naši borci s větší pokorou a kon-
centrací a  v  jednom z  nejnapínavějších 
zápasů turnaje s  domácím týmem ZŠ 
Vrchlického nakonec prohráli v poslední 
minutě po nešťastném vyloučení našeho 
hráče poměrem 4:3. Poslední, ale ne-
méně důležitý zápas o medaili nás čekal 
s týmem ZŠ Benešov. Obě družstva na-
stoupila do zápasu velmi opatrně, neboť 
si dobře uvědomovala, že sebemenší 
zaváhání či chyba by znamenaly ztrátu 
zisku medaile. V napínavém boji se po-
dařilo oběma týmům střelit po  jedné 
brance, ale výsledné skóre v  celkovém 
počtu nastřílených gólů dovedlo naše 
družstvo k zisku bronzové medaile!

Všem chlapcům patří velká gratulace 
a  pochvala za  vynikající sportovní vý-
kony a  pořadatelům díky za  perfektně 
připravené turnaje pro mladé sportovce!

Sportu zdar!

Mgr. Jana Hrodková 
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S německou partnerskou školou v daleké Asii

Již před časem jsme se domluvili s naší 
partnerskou školou Goethe-Gymnasium 
v  Sebnitz na  několika společných ak-
cích. Jedna z nich se uskutečnila v úterý 

3. května. Studenti třídy kvarta vyrazili 
na  asijskou poznávací stezku, kterou 
na  pomezí Dolních Mikulášovic a  Vilé-
mova provozuje nezisková společnost 
Thonmi z.s. Cílem bylo seznámit se se 
životem obyvatel různých částí Asie. Ho-
vořilo se česky i německy a bylo celý den 
krásné počasí, tudíž jsme si výlet náležitě 
užili.

Projektový den jsme začali v  jurtě 
přednáškou o  Mongolsku, kterou 
vedla Mgr.  Veronika Zikmundová, 
Ph.D.  z  Ústavu asijských studií Filo-
sofické fakulty Univerzity Karlovy. Vy-
právění bylo velmi zajímavé, navíc dopl-

něné všetečnými dotazy našich studentů. 
Následovala procházka po naučné stezce 
se zastávkami u  základů tibetského 
domu, stúpy a  „ovoo“. Cestou jsme také 
pozorovali stádo jaků. Na  konci stezky 
jsme si v  hliněné uzbecké peci tandiru 
upekli chlebové placky a  vyplnili pra-
covní list o  všem, co jsme se dozvěděli. 
V restauraci U Bílého jaka jsme ochutnali 
čínské plněné knedlíčky a na závěr jsme 
relaxovali u lekce jógy.

Mgr. Ivana Petrusová  
— vyučující německého jazyka, ZŠ T. G. M. 

 a gymnázium Česká Kamenice

Historická exkurze kvarty
Dne 20. dubna se třída kvarta zúčastnila 

výletu do komplexu podzemních továren 
a  protiatomových krytů v  Rabštejně. Již 
od rána nám počasí nepřálo, ale ani zima 
a  déšť nám nezkazily náladu. Nejprve 
nám po  cestě do  Rabštejna Mgr.  Dubská 
řekla něco o  zbytku staveb z  dřívějších 
přádelen a  pozdějšího koncentračního 
tábora. Poté, co jsme dorazili na  místo 
a  vyčkali na  pana průvodce, jsme se ko-
nečně vydali na  samotnou prohlídku. 
Viděli jsme toho spoustu, od  fotek, přes 
zubní náhrady, až po  zbytky z  plecho-
vek a  láhví. Dozvěděli jsme se, jak zdejší 
továrny vznikly, jak fungovaly a  také jak 
zkrachovaly. Pan průvodce nám vyprávěl 
i  o  chodu koncentračního tábora. Chvíli 
jsme měli čas si vše pořádně prohlédnout. 
Nakonec jsme šli na místo, kde stával nej-
větší stroj z  přádelny. Po  dvouhodinové 
prohlídce jsme poděkovali panu průvodci, 
rozloučili se a vydali se na cestu domů.

Agáta Češpivová — studentka kvarty
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Den na děčínském zámku 

Den na  zámku v  Děčíně jsme my, stu-
denti tercie Gymnázia v  České Kame-
nici, prožili 19. dubna s  paní učitelkou 
Mgr. Romanou Dubskou, naší spolužač-
kou z vyššího ročníku Anežkou, průvod-
kyní děčínského zámku, a  jejím kolegou 
ze třídy, který náš den fotografoval. Celý 
den byl velmi vydařený.

Sešli jsme se ráno před Dlouhou jíz-
dou, která je přístupovou cestou k  dě-

čínskému zámku. Anežka pro nás měla 
připravené pracovní listy s  mapou, 
na které byla označena místa pro řešení 
dvanácti úkolů. Rozprchli jsme se ve dvo-
jicích na jednotlivá místa a snažili jsme se 
všechny úkoly postupně vyřešit.

Všechny úkoly byly nejen zábavné, ale 
i  poučné. Vyřešením úkolu byl vždy po-
jem, název, jméno, ze kterého jsme vybí-
rali určité písmenko, které bylo součástí 

tajenky. Úspěšní řešitelé pak ve výsledku 
odhalili celé znění tajenky.

Následně jsme se všichni vydali na pro-
hlídku zámku, sídla někdejšího premiéra 
rakouské vlády a místodržícího Českého 
království knížete Františka Thuna. 
Anežka měla klíče od  všech místností 
a  v  každé nám řekla zajímavosti, které 
se k místnosti vztahovaly. Prošli jsme se 
zámkem stejně, jako to před námi uči-
nili císař František Josef I. nebo hudební 
skladatel Fryderyk Chopin.

Na  zámku jsem byla již několikrát, je 
to místo, které mám moc ráda, je to dě-
čínské centrum kultury, kde se pořádá 
celoročně mnoho akcí. Tentokrát byla 
ale zavřená Růžová zahrada. Věřím, že 
i to může být důvodem, proč bychom se 
mohli společně na  zámku znovu setkat. 
Třeba jako adoptivní rodiče některého 
z růžových keřů.

S  poděkováním paní učitelce i  Anežce 
za  přípravu a  realizaci celého báječného 
dne na zámku.

Nicole Hajerová — tercie

Zveme vás  

na absolvenstký  

koncert hudebního  

oboru, který se koná  

ve středu 15. 6.  

v Domě kultury  

v České Kamenici.  

Od 16:30 vystoupí 

absolventky sólového 

zpěvu a hry na klavír. 

Těšíme se na shledání.



21

červen 2022Českokamenické noviny

Ohlédnutí za výstavou žáků výtvarného oboru ZUŠ  

V  měsíci květnu proběhla v  infocen-
tru výstava žáků výtvarného oboru ZUŠ 
s názvem

 „ O zvířatech“. Tato veřejná a velká vý-
stava byla zorganizována po dlouhé době 
covidové.

Děti i rodiče se na ni těšili a tomu odpo-
vídala i vysoká účast všech přátel umění 
na  vernisáži této výstavy. Děti se zde 
pochlubily svými výbornými malbami 
a  kresbami zvířat, keramickými plas-
tikami, studijními kresbami detailů či 
zvětšeninami částí těl zvířat. Vystavovali 

zde nejen děti z přípravných ročníků, ale 
i nejstarší žáci.  Na vernisáži byla přátel-
ská a  uvolněná atmosféra, zahráli nám 
žáci z kytarové třídy J. Kaulferse, občer-
stvení bylo více než výborné, jelikož ho 
pomohly připravit maminky a  babičky 
dětí. Moc vám děkuji. Chtěla bych také 
pochválit všechny žáky z  výtvarky, jsou 
velmi pracovití, nápadití a  kreativní, 
proto mohla být tato výstava tak velko-
lepá.  Moc mě s nimi baví tvořit a učit je. 
Všichni jsme si to užili, a pokud jste tam 
nebyli, tak doufám, že se potkáme na ně-
které z dalších našich výstav.  Přeji vám 
hezké léto.

Za výtvarný obor  
— Mgr. Šárka Blažejovská 

ZÁKLADNÍ UMĚLECKÁ ŠKOLA  
ČESKÁ KAMENICE

VÁS ZVE NA

VÝSTAVU ABSOLVENTŮ
VÝTVARNÉHO OBORU

16. 6. - 29. 6.
v infocentru v České Kamenici

Vernisáž výstavy proběhne
16.6. v 17.00 hod.

Vystavující absolventi
Štěpánka Babiková – Karolína Marie Duchková  

– Eliška Hrušková –  Adéla Jušková  
– Barbora Prousková – Adéla Stehnová  

– Jakub Švejda

Na vernisáži vystoupí absolventka  
hry na klavír Šárka Zezulová.
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Čarodějnická škola 
I  letos stejně jako každý rok Centrum 

dětí a  mládeže Česká Kamenice připra-
vilo program pro děti v  rámci akce „Pá-
lení čarodějnic“ pořádané městem. Ten-
tokrát jsme se sešli již 29. dubna od  16 
hodin u domova pro seniory, kde na děti 
čekala Čarodějnická škola. Aby každé 
z dětí mohlo studovat na čarodějné škole, 
muselo se nejdříve zapsat u ředitelky, vá-
žené čarodějky profesorky Kr. Hr. Br. Mr. 
Minervy Buble Kratiknotové, kde každé 

dostalo žákovskou knihu, do které sbíralo 
razítka od ostatních čarodějů a čarodějek. 
Děti takto prošly několika hodinami jako 
například hodinou bylinkářství, lektvarů, 
obrany proti černé magii, létání na koštěti 
a několika dalšími. V každé hodině plnili 
malí čarodějové různé úkoly, po  jejichž 
splnění se vrátili zpět k  ředitelce školy, 
od které dostali Čarodějnické vysvědčení 

a  sladkou odměnu. V  rámci akce probí-
hala také otevřená dílna polytechniky 
Technického klubu, kde si děti vyrobily 
malou kouzelnickou hůlku. Vyučování 
malých kouzelníků skončilo v  19 hodin 
a všichni si odnesli jen samé jedničky.

Za kolektiv CDM  
— Veronika Matoušková

Výlet do Kyjovského údolí 
Druhou květnovou neděli se uskuteč-

nil celodenní výlet do  Kyjovského údolí, 
který jsme si všichni velmi užili. Vyrazili 

jsme krátce po  deváté hodině ranní vla-
kem do  Krásné Lípy, odkud jsme se pak 
pěšky vydali do údolí. Zvolili jsme cestu 

přes Hely, kde jsme potkali spoustu zví-
řátek (koně, krávy, kozy, ovce) a s někte-
rými jsme se dokonce i pomazlili. V údolí 
jsme se pak vydali na dlouhý výšlap plný 
schodů, na  jehož konci nás čekal Kyjov-
ský hrádek. Zde jsme se podívali na celé 
údolí z  vyhlídkového místa, obdivo-
vali jsme ale také dřevěné sochy zvířat 
a ukázku trilobitů. Nechyběla ani pauza 
na  pořádnou svačinu. Z  hrádků jsme se 
vydali rovnou na  louku, na  které každý 
rok pořádáme letní tábory. Zde na  nás 
čekalo několik zábavných her a  soutěží. 
Během zpáteční cesty jsme se zastavili 
na  občerstvení v  Lučním baru a  čekání 
na vlak jsme si krátili na dětském hřišti. 
Večer jsme přijeli domů všichni unaveni, 
ale zároveň nabiti pozitivní energií z pří-
jemně stráveného dne.
Za kolektiv CDM — Petra Vachlová DiS.  

a Veronika Matoušková
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Ovoce - zelenina: beseda o zdravém stravování

O  programu „Skutečně zdravá škola“, 
do  kterého se naše organizace přihlásila 
a momentálně se uchází o udělení bronzo-
vého certifikátu, jsme vás již informovali. 
V rámci těchto aktivit se děti ze školní dru-
žiny zúčastnily pod vedení Romany Tejno-
rové besedy na  téma zdravého stravování. 
Zde se dozvěděly, proč jíst ovoce a  zele-

ninu a  jak dodržovat správný pitný režim. 
Zhlédly také zajímavé video a nakonec své 
znalosti ověřily v  odpovědích na  kvízové 
otázky a  při plnění dalších úkolů. Dětem 
se beseda moc líbila a s nadšením se na za-
dané otázky a úkoly vrhly. Budeme doufat, 
že teorie bude přenesena i do praxe.

Za kolektiv CDM — Marie Vlčková
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Historická zastavení Zdeňka Fryblíka
– Bahnhof – Kamnitz 

Měsíc je pryč a  tak vás zvu na  další po-
znávání historie našeho městečka. Ten-
tokrát se zaměříme na  koleje a  nádraží. 
Vždyť jsme v květnu skončili hned naproti. 
Kdepak se tady ty koleje vzaly? Může za to 
průmyslová revoluce, zvyšování výroby 
a  s  tím spojená potřeba rychlejšího pře-
sunu surovin pro výrobu a uhlí do průmys-
lových oblastí. Opačně odvoz hotových vý-
robků k prodejcům a zákazníkům. Povozy 
pro svoji pomalost přestávaly vyhovovat. 
Již kolem roku 1845 se začalo přemýšlet, jak 
propojit Podmokly přes Českou Kamenici 
s  průmyslovým Varnsdorfem (Bodenbach 
- Böhmisch Kamnitz - Warnsdorf). Do-
prava uhlí z ústecko-teplické pánve vlakem 
přes Drážďany do Žitavy, odtud koňskými 
povozy do  Varnsdorfu, byla složitá, a  tak 
se hledala nová trasa pro železnici. Nej-
dřív bylo roku 1856 v plánu postavení tratě 
Žitava – Varnsdorf, jenže česká strana 
nedostala k  výstavbě koncesi. Šanci tedy 
dostala varianta přes naše město. Jedním 
z parametrů nové tratě byla její prosperita. 
Počítalo se s  přepravou zboží z  přádelen 

ve  Šluknovském výběžku, zboží z  České 
Kamenice i  skláren z  okolí Kamenického 
Šenova. V dubnu 1857 se začala trať vymě-
řovat, v listopadu se sešli obchodníci, úřed-
níci samospráv i  majitelé továren z  měst 
a  obcí kolem připravované trasy v  našem 
městě a  podpořili její výstavbu. Podpořit, 
ale neznamená hned stavět, bylo potřeba 
sehnat finance. Předpokládaná suma po-
třebná na  výstavbu činila 5 až 6 milionů 
zlatých. Do  roku 1863 se podařilo sehnat 
jen 12 až 15 tisíc. Přišel tedy odklad, Ka-
menice se dál musela spolehnout na vodní 
sílu. Dovoz uhlí povozy byl drahý. Na lepší 
časy se začalo blýskat v roce 1865. Na pod-
nět děčínského advokáta Franze von Klier 
bylo založeno konsorcium s  účastí prů-
myslníků, šlechty a čtyř železničních spo-
lečností. Nejdřív dostalo v  říjnu koncesi 
na stavbu tratě z Mladé Boleslavi do Rum-
burka, a v únoru 1866 z Podmokel do Varn-
sdorfu. Dne 1. března 1867 se konsorcium 
mění v  akciovou společnost „Böhmische 
Nordbahn“ (BNB - Česká severní dráha). 
Co této stavbě ale ještě předcházelo? 

Ve  hře byla i  jiná 
varianta pro-
pojení s  Českou 
Kamenicí a  dál 
na Varnsdorf. Šlo 
o  možnou trasu 
z České Lípy přes 
Volfartice – Kar-
lovku – Huníkov 
– Českou Kame-
nici – Studený 
– Dolní Chřib-
skou – Chřibskou 
a  Rybniště směr 
Rumburk. Tato 

varianta ale narážela na  kopcovitý terén, 
musel by se prorazit tunel vrchem Stude-
nec a  vyhnula by se sklářskému Novému 
Boru. Bylo od  ní tedy upuštěno. Tak se 
ukázala trasa Podmokly - Česká Kamenice 
– Varnsdorf jako nejlepší a  asi i  finančně 
nejpřijatelnější. Únorem roku 1867 začala 
výstavba trati z  Benešova do  Markvartic. 
V květnu je určena poloha českokamenic-
kého nádraží, ale kudy k němu přivedeme 
koleje? Jedním z  investorů a  zákazníkem 
byl Franz Preidl, a tak byla trať z Markvar-
tic zavedena do  polí se stavbou nádraží 
Rabštejn, které sloužilo hlavně přádelnám 
v  Rabštejnském údolí. Potom se teprve 
stáčí k  České Kamenici. Nádraží mělo 
sloužit i  blízkému Kamenickému Šenovu, 
a  tak dostalo název „Böhmisch Kamni-
tz-Steinschönau“. Velká sláva nastala  
5. ledna 1869, kdy po nové trati projel první 
vlak a  16. ledna byla předána do  běžného 
provozu. Dalším počinem bylo spojení 
s  Kamenickým Šenovem, o  které měli 
zájem místní skláři. V  roce 1885 dostala 
„BNB“ koncesi pro stavbu a 10. února 1886 
byl zahájen provoz. Prodloužení do České 
Lípy pak přišlo v letech 1902-03. Dost. Teď 
k  pohlednicím. Na  prvních dvou vidíme 
nádraží od Sedla s výtopnou, která dnes již 
nestojí. Další z roku 1890 ukazuje původní 
budovu bez přístavby vlevo. Na dalších je 
už nádraží s přístavbou, jak ho známe, jen 
s  nápisem „Kamnitz“. Dvojjazyčný název 
„Česká Kamenice - Böhmisch Kamnitz“ 
dostalo až po roce 1918. Jak vypadala ulice 
před nádražní budovou, vidíme na  další, 
dobarvované pohlednici. Na  poslední je 
pak pohled z  luk pod Zámečákem kolem 
roku 1900. To je tentokrát vše. Tak zase 
za měsíc. 

Zdeněk Fryblík



25

červen 2022Českokamenické noviny



26

červen 2022 Českokamenické noviny

Anděl Strážný chrání životy!  
Aneb jak je důležitá každá minuta… 

Čtyřiaosmdesátiletá Miluše je čiperná 
dáma, ale ve svém věku již potřebuje po-
moc. Přeje si žít doma, v bytě v Kame-
nickém Šenově, kde je zvyklá už čtyřicet 
let. Stěhování ke  svým dětem do  dale-
kého města odmítla, ve  vysokém věku 
takové změny nejsou jednoduché. Díky 
celorepublikové službě nepřetržité tís-
ňové péče od Anděla Strážného, z.ú. tu 
možnost má, využívá ji už druhým ro-
kem. Zažádala si o Tipec, monitorovací 

přístroj s  SOS tlačítkem. „Když jsem si 
přečetla článek o tomto zařízení v novinách 
Kamenického Šenova, tak jsem měla jasno. 
Do  té doby jsem netušila, že něco takového 
existuje. Vždyť mi to může zachránit život,“ 
říká seniorka.

A tak se i stalo. Před třemi týdny se jí 
doma udělalo zle a upadla na zem. Ne-
mohla ani vstát. Naštěstí měla na  ruce 
Tipec, a  ihned zmáčkla tlačítko SOS. 
Dispečerky Anděla Strážného neváhaly 
a okamžitě jí volaly záchranku. S ní při-
jela i výjezdová služba, u které má paní 
uloženy klíče, kdyby se jí něco přihodilo. 
V  nemocnici v  České Lípě se dali oka-
mžitě do práce, operovali jí prasklý vřed. 
Lékaři jí po probuzení z narkózy sdělili, 
že šlo doslova o  minuty. Paní Miluška 
si díky své předvídavosti a  nepřetržité 
tísňové péči Anděla Strážného prodlou-

žila život. Nyní rehabilituje a těší se zpět 
domů na svou kočičku Míšu, o kterou se 
prozatím stará sousedka.

Jak funguje monitorovací zařízení  
Tipec

Tipec je přístroj pro seniory či han-
dicapované, kteří žijí sami nebo v  do-
mově s  pečovatelskou službou bez tr-
valé péče. Pro lidi, u  kterých je velké 
riziko pádů, jejich zdravotní stav se 
zhoršuje či ztrácí orientaci. Klient 
ho nosí na  ruce, je velmi jednoduchý 
na  obsluhu. SOS tlačítko je napojeno 
na  dispečink tísňové péče Anděla 
Strážného, společná komunikace pro-
bíhá přes hlasitý reproduktor. Tipec 
automaticky detekuje pád. „Kdybych 
upadla, hned mi budou volat děvčata 
z dispečinku, jestli jsem v pořádku. A kdyby 
se mi udělalo nevolno, tak můžu zmáčknout 
SOS tlačítko a ozvou se. Už jsem ho párkrát 
omylem zmáčkla a  hned se mi z  krabičky 
někdo ozval,“ doplňuje s  úsměvem paní 
Miluška.

Zařízení Tipec automaticky detekuje 
i nepohyb. Paní Miluše si ho večer dává 
na  krk. „Když si sednu k  televizi, nebo se 
dlouho začtu do novin, tak už mi volají, proč 
se nehýbu. Takže když to mám na krku, tak 
s  tím občas zamávám a  dávám tím zna-
mení, aby mi nemusela děvčata zbytečně 
volat. Takhle mě hlídají,“ upřesňuje seni-
orka.

Paní Miluše využívá i  Povídavou 
linku. „Funguje to tak, že mi děvčata 
vždycky ve  středu zavolají a  jen tak si po-
vídáme o  tom, co mě zrovna napadne,“ 
dodává s  tím, že si má alespoň s  kým 
popovídat.

Také by se vám nebo vašim blízkým 
hodila tísňová péče?

Anděl Strážný zařízení půjčuje zdarma 
a  první měsíc služby je také zdarma. 
Následně měsíční provoz služby stojí 
od 350 do 450 Kč. Pro více informací mů-
žete volat na bezplatnou telefonní linku, 
která běží NONSTOP: +420 800 603 030. 
Nebo napište na  e-mailovou adresu  
poptavka@andelstrazny.eu Mnoho 
dalších informací také naleznete na na-
šich webových stránkách: 

www.andelstrazny.eu

Anděl Strážný, z. ú.
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Peklo Severu pokračuje českokamenickým závodem 
Během května odstartoval další ročník 

závodů Peklo Severu. Na první dva závody 
se sjelo několik stovek cyklistů a věříme, že 
podobně tomu bude i v dalších dvou závo-
dech. Ten první se jede v České Kamenici. 
Tradiční závod Okruhy pod Jehlou startuje 
11. června na technicky náročném okruhu 
u  domova pro seniory. O  2 týdny později 

se jede nejoblíbenější závod celé série. 
Cyklomaraton Fofr cup láká na  příjemné 
chvíle i sportovní zážitek pro aktivní cyk-
listy i  rekreační jezdce. Fofr cup startuje 
25. června v Prysku. Další detaily najdete 
na www.pekloseveru.cz

Martin Viktora 

Výborné výsledky cyklistických juniorů 
První závod Pekla Severu zavítal  

1. května opět po  dlouhých dvou le-
tech do německého města Sebnitz. Po-
časí vyšlo na  výbornou, což bylo vidět 
na  celkové účasti závodníků. Naši ju-
nioři zde mohli zúročit jarní soustře-
dění, které proběhlo v období Velikonoc 
v Českém ráji.

Na  stupně vítězů měl našlápnuto Jo-
sef Šusta. Těsně před cílem mu však 
spadl řetěz, a přestože dobíhal s kolem 
po  boku, jak nejrychleji mohl, skončil 
na  nepopulárním čtvrtém místě. Kdo 
ale vystoupal na nejvyšší stupeň vítězů, 
byla Anna Gebhardtová a hned za ní si 
pro druhé místo dojela Lucie Souku-
pová.

Naši junioři, konkrétně Lucie Sou-
kupová, Karolína Horká a  Josef Šusta 
se minulý víkend v  sobotu i  v  neděli 
účastnili závodů dětského MTB cupu 
Libereckého kraje, kde zdravě potrápili 
konkurenci a první místo z Turnova si 
přivezla Lucie Soukupová.

Dalším závodem, kterého se účastnili 
Eliška Budíčková a  Petr Gebhardt, byl 
Janovský trhák. I  zde byl tým CK 1967 
Česká Kamenice úspěšný, když Eliška 
Budíčková si přivezla zlatý pohár a Petr 
Gebhardt pohár bronzový. Sezóna se 
nám začíná pomalu ale jistě rozjíždět 
a již první úspěchy týmu naznačují, že 
se máme na co těšit.

Veronika Soukupová
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LÉTO JE TADY - PŘIPRAVTE SVÉ VOZIDLO

 Nabízíme: 

servis klimatizací, plnění, čištění,  
dezinfekce ozonem.

 Plníme plynem R134a pro starší typy vozidel  

a  1234yf pro novější typy vozidel.

Kontakt: 
Petr Hamuth - tel.: 602 423 600

Česká Kamenice


